
 

 

Endelig besvarelse af spørgsmål nr. 448 (Alm. del), 
som Sundhedsudvalget har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 16. april 2007 
 

Spørgsmål 448: 
"Vil ministeren redegøre for, hvorledes den i forbindelse med besvarelsen 

af spørgsmål nr. S 3768, lovede registrering af dødsfald som følge af dårlig 

hygiejne på landets sygehuse, vil blive ført ud i livet, og hvorledes resulta-

terne herefter vil komme til offentlighedens kendskab?" 

 

Svar: 
Jeg har ikke i min mundtlige besvarelse den 28. marts 2007 af S 3768 lovet 

en registrering af dødsfald som følge af dårlig hygiejne på landets sygehu-

se. Jeg sagde følgende: ”Jeg er indstillet på at registrere alle relevante data 

på det, der sker i vores sygehusvæsen”. Jeg skulle måske have tilføjet, 

selvom det for mig er en selvfølge, at det også er en forudsætning, at det er 

data, vi har mulighed for at skaffe.  

 

Sundhedsstyrelsen har oplyst, at det er overordentligt vanskeligt at skaffe 

oplysninger om, hvor mange dødsfald der skyldes dårlig hygiejne på syge-

husene. Oplysningerne skal i givet fald skaffes via oplysninger i dødsatte-

sterne om dødsårsag. Det fremgår imidlertid ikke nødvendigvis af diagno-

sen ved en infektionssygdom, hvor infektionen er erhvervet. Det vil derfor 

være et større arbejde at undersøge, hvor mange dødsfald der skyldes 

dårlig hygiejne på landets sygehuse. Præcise tal for, hvor mange dødsfald 

der skyldes dårlig hygiejne er da heller ikke noget, man er i besiddelse af i 

andre lande. 

 

Det er min holdning, at vi hellere skal bruge kræfterne på at hindre dårlig 

hygiejne på sygehusene. 
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